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ÁTADTÁK  A  SZAKORVOSI  RENDELŐ 
2009. június 2-án ünnepélyes keretek között avatták fel, a 

Pestszentimrei Szakorvosi Rendelőt. Az évek (évtizedek) 
óta hiányolt szakorvosi ellátás végre megkezdte működését 
Pestszentimrén, ezután nem kell több átszállással Lőrincre 
utazni a szakvizsgálatokra. Az új épületbe költöztek a házi-
orvosok is a Póth Irén – Nemes utca sarki régi rendelőből.  

Az önkormányzati képviselőtestület lapzárta után hoz ha-
tározatot a Szakorvosi rendelő nevéről, a Széky Társaság 
által javasolt „Pintér Kálmán” elnevezésről,  reméljük, 
hogy a döntés méltó emléket állít a szegények imrei dokto-
rának. Érdekes egybeesés, hogy Pintér doktort éppen 85 
éve nevezték ki erre a területre községi orvosnak. 

Végre sikerült betölteni a 4. háziorvosi állást is a Bercsé-
nyi rendelőben, bár betegkörzete kilométerekre fekszik a 
rendelőtől. Most már mindkét rendelőben (Bercsényi utcai 
és a szakorvosi épületben is) korszerű és kulturált ellátás 
várja a betegeket. Köszönjük! Pándy Tamás  

 
KÉT  ÚJ  GYÓGYSZERTÁR  IS  NYÍLT  

Legutóbb – 2009. október 1-én – a Bercsényi utcai, régi 
rendelő falai között kezdte meg működését az ottani 
gyógyszertár. Ezentúl nem kell a patikaszerekért a bete-
geknek kilométereket gyalogolni a Kossuth Ferenc-
telepről, mert a háziorvosi rendelőből közvetlen át lehet 
menni és ki lehet váltani a gyógyírt a panaszokra. 

A másik patika Nemes névre hallgat és az új Szakorvosi 
Rendelő épületében van, annak átadása után nyílt meg. 
Reméljük, helyzeti előnyét azzal „hálálja” meg, hogy a 
PVÖ ülésén elmondott módon teljesíti az ott ismertetett 
szerződés pontjait. P.T.Á. 

 

70  ÉVE  MŰKÖDŐ  GYÓGYSZERTÁR 
Molnár Antal gyógyszerész által javasolt elrendezésben 

tervezték és építették meg 1939-ben a ma is működő „eme-
letes” patika épületét. A patika ház azon kevés közé tarto-
zik Pestszentimrén, amely 70 éve ugyanazt a funkciót látja 
el. Ezen az épületen is fellelhetők az akkor – 1939 körül – 
divatos bauhaus stílus jegyei, ugyan úgy mint a mozi épü-
letén. A Molnár család nem sokáig élvezhette tágas ottho-
nát, mert 1944-ben egy német híradós egység foglalta el az 
emeleti szobákat, majd 1945-ben a kommunista párt ren-
dezkedett be ugyanott. 1990-ben Ügyfélszolgálati Iroda 
nyílt meg az emeleten. A patika részt 1949-ben államosítot-
ták, de hosszú ideig minden változatlan maradt, csak a 
belső bútorzatát cserélték le a 80-as években. Pándy 

 
Ez az épület jól beleillik a most kialakítandó pestszent-

imrei városközpont képébe, díszkivilágítást is érdemelne. 

 
AZ  ORVOS  VÁLASZOL 

Mostanában gyakran hallom, hogy kevés a véradó, 
fogynak a vérkészletek. Hogyan lehetne ezen segíteni? – 
kérdezi aggódó olvasónk. 

Valóban néha kritikusra csökken a felhasználásra álló 
vér mennyisége. Ezen csak egyetlen módon lehet változ-
tatni: minél több embernek kell elmennie vért adni.  

A Magyar Vöröskereszt 1939 óta szervez véradást. Ma 
már nemcsak a munkahelyeken, a vérellátó központokban 
is van lehetőség véradásra. Bevásárlóközpontokban, kul-
turális rendezvényeken jelenik meg rendszeresen a vérvé-
teli kamion, és rövid vizsgálatot követően leveszik a vért 
az arra önként jelentkezőktől. A vérvétel minimális kelle-
metlenséggel jár (egy tűszúrás a könyök vénájába), majd 
rövid pihenő után a donor (véradó) folytathatja mindenna-
pi tevékenységét. Sokan állítják, és ez a saját tapasztala-
tom is, hogy utána sokkal frissebbnek, kiegyensúlyozot-
tabbaknak érzik magukat. 

A vér semmivel sem pótolható. Az abban lévő létfon-
tosságú sejtek és immunanyagok elengedhetetlenek az 
emberi szervezet számára. Ha tehát valaki baleset vagy 
műtét során jelentősebb vérveszteséget szenved el, akár az 
életébe is kerülhet. Más módon, mint megfelelő mennyi-
ségű vér bejuttatásával nem lehet meggyógyítani. Rajtunk 
is múlik tehát, hogy súlyos állapotban lévő embertársaink 
életben maradnak-e. Sohasem tudhatjuk, hogy nekünk, 
vagy hozzátartozóinknak, mikor lesz szüksége vérre, lesz-
e akkor megfelelő mennyiségű és vércsoportú vér.  

A leírtak alapján gondolom, hogy mindenki számára vi-
lágossá vált a véradás fontossága, és a közeljövőben felke-
resik a lakóhelyükhöz legközelebb eső vérvételi helyet. 

Ezt kéri Önöktől minden bajbajutott vérre szoruló em-
ber és Dr. Léderer Imre belgyógyász háziorvos.    


